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摘 要

聚会、结伴旅游等娱乐活动是一件很愉快的事情，然而其背后费用分摊的管理

却较为繁琐。目前很多人都是现场分摊，或者统一由一个人负责拿本子记忆，或者

后期整理单据。这些方法都无法实时记录查看消费情况，而且容易出错。现场分摊

浪费了宝贵的时间，有时由于没有零钱导致无法现场分摊清晰。如何做到轻松记录

并在今后可以回顾是本论文要解决的首要问题。

当前网络上个人记账网站，活动组织的网站很多，但是没有一个好用的 AA记

账网站，更没有把活动组织和 AA制结合起来的网站。实现本 AA记账系统将会满

足很大一部分公司内部员工记账，团队建设方面的需求，也可以满足有固定活动内

容的团队和在校学生的需求。

本论文在研究后提出了“多人付款，各自受益”的记账方法，并使用微软最

新的 ASP.NET MVC2, .NET Framework 4.0, Entity Framework平台，在敏捷软件开

发方法的指导下，引入Web2.0因素，结合多个最新的技术和组件，包括 jQuery、

iUI、CSS框架 BlueTrip、Google地图、SWFUpload Flash上载、相册、时间线、标

签云等，实现了 AA记账系统。结合目前移动互联网产业的发展趋势，开发了适合

移动客户端访问的页面。通过本系统，用户可以轻松在本系统使用手机或者电脑访

问，随时随地录入聚会信息，不知不觉中完成了 AA记账的任务。

同时本论文对系统开发过程中的自动化测试和系统采取的安全措施作了详细介

绍，并提出了自己在开发过程中的一些创新之举，比如数据库自动化重建方法和版

本控制技术，使用监控工具来对系统安全措施是否实施到位进行监控的方法。

关键词： ASP.NET MVC2; Web2.0;敏捷软件开发; AA制记账
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Abstract

Party, travel and other recreational activities are very pleasant, but themanagement of cost-

sharing behind this is more complicated. At present, many people used to pay by AA, or

assign a single person to take charge of it, or collate bills after the event. These methods

can not record the consumption instantly, and mistakes happen from time to tome.

AA wastes of time, sometimes the lack of change make the spliting more difficult. How

could we easily record and review it in the future?

There are lots of personal finance management websites, activities management websites,

but there is no ”Dutch Treatment Accounting System”. This Dutch Treatment Accounting

System will meet a large part of the staff, team-building needs, but also to meet a fixed

activity of the team and the needs of students in school.

After some time of research, i raised this point: ”Multi payer, Separate benefit.”, and use

the latest Microsoft ASP.NET MVC2, .NET Framework 4.0, Entity Framework platform,

Agile software development methods under the guidance of the introduction of Web2.0

factors, combined with the latest technology and multiple components, including jQuery,

iUI, CSS framework BlueTrip, Google Maps, SWFUpload Flash upload, album, time

lines, tag clouds, etc., to achieve a Dutch Treatment Accounting System. In considera-

tion of the mobile Internet trend, i also developed a site to fit for mobile clients. Through

this system, users can use it easily, with cell phone or computer, input activity information

anytime, anywhere, complete the task of bookkeeping unconsciously.

At the same time this paper describe the testing automation and system security measures

in detail, and put forward a number of innovations, such as databases rebuild script and

database version control, the use of monitoring tools to measure system security .
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Keywords: ASP.NET MVC2; Web2.0; Agile Software Development; Dutch Treatment

Accounting System
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